
P R O T O K Ó Ł Nr XXIV/12 

z sesji Rady Gminy Rypin 

odbytej w dniu 28 grudnia 2012 r. 
 

         XXIV sesja Rady Gminy Rypin odbyła się w dniu 28 grudnia 2012 r. o godz. 

1000 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Rypin i trwała do godz. 1400. 

 

Sesję Rady Gminy Rypin rozpoczęto odśpiewaniem hymnu państwowego. 

 

Do p-ktu 1-ego a 

 Sesji przewodniczył Marek Paweł Śmiechewicz– Przewodniczący Rady 

Gminy Rypin. 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz dokonał otwarcia XXIV 

sesji Rady Gminy Rypin. Przywitał wójta gminy, radnych, pracowników urzędu 

oraz pozostałych gości.  

Następnie przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz stwierdził, że na 

ustawowy skład 15 radnych rady gminy w sesji uczestniczyło 13 radnych.  

Nieobecni radni: Marek Cieplak i Kazimierz Wiśniewski. 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

  

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1/ Janusz Tyburski – wójt gminy, 

2/ Jan Kwiatkowski – sekretarz gminy, 

3/ Małgorzata Czajkowska – skarbnik gminy, 

4/ Mariusz Paprocki – kierownik referatu Rolnictwa i Rozwoju Wsi urzędu gminy, 

5/ Halina Słowik – kierownik GOPS w Rypinie, 

6/ Piotr Makowski – radny Rady Powiatu w Rypinie, 

7/ Tomasz Jezierski – prezes ZOG ZOSP RP w Rypinie 

8/ Jan Wysocki – prezes WOSP w Zakroczu, 

9/ sołtysi – według załączonej do protokołu listy obecności. 

 

Do p-ktu 1-ego b 

            Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod 

głosowanie przyjęcie protokołu z obrad XXIII sesji rady gminy odbytej w dniu 16 

listopada 2012 r. Radni nie wnieśli uwag do protokołu i w głosowaniu jawnym, 

jednogłośnie  (13 głosów ,,za”) przyjęli protokół z XXIII sesji. 

  

Do p-ktu 1-ego c       

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz przedstawił 

porządek obrad XXIV sesji rady gminy.  

 

Radni przyjęli następujący porządek obrad:      

1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie  obrad XXIV sesji rady gminy i stwierdzenie quorum, 

b) przyjęcie protokołu XXIII sesji rady gminy odbytej w dniu 16 listopada 2012 r. 

c) przyjęcie porządku obrad XXIV sesji rady gminy. 
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2.Wprowadzenie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rypin  

na lata 2012 – 2016. 

a) opinia komisji, 

b) pytania, uwagi, 

c) podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Rypin na lata 2012 – 2016.  

 

3. Wprowadzenie zmian w budżecie gminy Rypin na 2012 rok. 

a) opinia komisji,  

b) pytania, uwagi, 

c) podjecie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Rypin 

na 2012 rok. 

 

4. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rypin na lata 2013 – 2017. 

a) Uchwała Nr 304/2012 Składu Orzekającego Nr 8 Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Bydgoszczy z dnia 10 grudnia 2012 roku w sprawie opinii o projekcie uchwały w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rypin na  

lata 2013 – 2017. 

b) opinia komisji, 

c) pytania, uwagi, 

d) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Rypin na lata 2013 – 2017. 

 

5. Uchwalenie budżetu Gminy Rypin na 2013 rok. 

a) Uchwała Nr 302/2012 Składu Orzekającego Nr 8 Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Bydgoszczy z dnia 10 grudnia 2012 roku w sprawie opinii o projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Rypin na 2013 rok, 

b) Uchwała Nr 303/2012 Składu Orzekającego Nr 8 Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Bydgoszczy z dnia 10 grudnia 2012 roku w sprawie opinii o możliwości 

sfinansowania deficytu przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej Gminy 

Rypin na 2013 rok. 

c) opinia komisji, 

d) pytania, uwagi, 

e) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Rypin na 2013 rok. 

 

6. Uchwalenie Programu współpracy Gminy Rypin z organizacjami pozarządowymi i  

    innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego oraz wolontariatem  

    w 2013 roku. 

a) pytania, uwagi, 

b) podjęcie uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Rypin z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

oraz wolontariatem w 2013 roku. 
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7. Uchwalenie gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów  

    alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na 2013 rok. 

a) pytania, uwagi, 

b) podjęcie uchwały w sprawie gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na 2013 rok. 

 

8. Zatwierdzenie taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę na rok 2013. 

a) opinia komisji, 

b) pytania, uwagi, 

c) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę na 

rok 2013. 

 

9. Zatwierdzenie taryf za zbiorowe odprowadzenie ścieków na rok 2013. 

a) opinia komisji, 

b) pytania, uwagi, 

c) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe odprowadzenie ścieków 

na rok 2013. 

 

10. Wyrażenie zgody na nabycie nieruchomości. 

a) opinia komisji, 

b) pytania, uwagi, 

c) podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

 

11. Wyrażenie zgody na nabycie nieruchomości. 

a) opinia komisji,  

b) pytania, uwagi, 

c) podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

 

12. Odbiór odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują  

     mieszkańcy. 

a) opinia komisji, 

b) pytania, uwagi, 

c) podjęcie uchwały w sprawie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy. 

 

13.Określenie metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz  

     ustalenie stawki opłaty. 

a) opinia komisji, 

b) pytania, uwagi, 

c) podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej 

opłaty na terenie Gminy Rypin. 
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14. Określenie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie  

      odpadami komunalnymi. 

a) opinia komisji, 

b) pytania, uwagi, 

c) podjęcie uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Gminy Rypin. 

 

15. Określenie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami  

      komunalnymi. 

a) opinia komisji,  

b) pytania, uwagi, 

c) podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości na terenie Gminy Rypin. 

 

16.Określenie przystanków komunikacyjnych zlokalizowanych na terenie Gminy Rypin,  

     których właścicielem jest Gmina Rypin oraz warunków i zasad korzystania  

     z tych przystanków. 

a) pytania, uwagi, 

b) podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych 

zlokalizowanych na terenie Gminy Rypin, których właścicielem jest Gmina Rypin 

oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

 

17. Uchwalenie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy  Rypin w  

      zakresie obszaru położonego w miejscowości Cetki. 

a) pytania, uwagi, 

b) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Rypin w zakresie obszaru położonego w miejscowości Cetki. 

 

18. Uchwalenie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy  Rypin w  

      zakresie obszaru położonego we wsi Rakowo, sołectwo Czyżewo. 

a) pytania, uwagi, 

b) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Rypin w zakresie obszaru położonego we wsi Rakowo, sołectwo 

Czyżewo. 

 

19. Informacja wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

a) przedstawienie informacji wójta o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym, 

b) pytania, uwagi. 

 

20. Wolne wnioski zapytania, informacje. 

a) zgłaszanie wniosków, pytań, 

b) udzielanie odpowiedzi na zgłoszone wnioski, pytania. 
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21. Zakończenie obrad XXIV sesji rady gminy. 

 

 Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy zamknął punkt 1 

porządku obrad. 

 

Do p-ktu 2-ego 

 Małgorzata Czajkowska – skarbnik gminy przedstawiła wniosek w sprawie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej gminy na lata 2012 – 2016. W 

załączniku Nr 1 w kolumnie Prognoza 2012 zostały uaktualnione dane dotyczące 

zmian planu dochodów bieżących i majątkowych oraz wydatków bieżących i 

majątkowych na 2012 rok. W załączniku Nr 2 Wykaz przedsięwzięć w wierszu 

programy, projekty lub zadania związane z programami realizowanymi z udziałem 

środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 wprowadzono następujące 

zmiany: 

 przedsięwzięcie pn. ,,Budowa świetlicy wiejskiej w miejscowości Dębiany” 

– wartość zadania zmniejszono o kwotę 180.000 zł. Całkowita wartość 

zadania wynosi 450.000 zł, 

 przedsięwzięcie pn. ,,Zakup samochodu bojowego dla OSP w Sadłowie” – 

wartość zadania zmniejszono o kwotę 326.000 zł. Całkowita wartość zadania 

wynosi 430.000 zł, 

 przedsięwzięcie pn. ,,Zakup podnośnika hydraulicznego dla Komendy 

Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Rypinie” przeniesiono na  

2013 rok. 

W wyniku w/w zmian uległ zmniejszeniu limit wydatków z kwoty 3.261.000 zł do 

kwoty 2.715.000 zł, tj. o kwotę 546.000 zł. 

W wierszu programy, projekty lub zadania pozostałe (inne niż wymienione w lit. a  

i b) wprowadzone zostały zmiany w przedsięwzięciach: 

 ,,Budowa studni głębinowej na ujęciu wody w miejscowości Starorypin 

Prywatny” – realizację zadania przeniesiono na 2013 rok, 

 ,,Budowa sieci wodociągowej w miejscowości Puszcza Miejska” – realizację 

zadania przeniesiono na 2013 rok, 

 ,,Przebudowa – modernizacja drogi gminnej Cetki – Czyżewo” – realizację 

zadania przeniesiono na 2013 rok (opracowanie dokumentacji), 

 ,,Wykup nieruchomości pod przepompownie ścieków w miejscowości 

Sikory” – realizację zadania przeniesiono na 2013 rok, 

 ,,Wykup nieruchomości w miejscowości Głowińsk” – realizację zadania 

przeniesiono na 2013 rok, 

 ,,Rozbudowa Szkoły Podstawowej w Starorypinie Rządowym – dobudowa 

klatki schodowej” – realizację zadania przeniesiono na 2013 rok. 

W wyniku w/w zmian uległ zmniejszeniu limit wydatków z kwoty 2.504.900 zł do 

kwoty 1.434.900 zł, tj. o kwotę 1.070.000 zł. 

Następnie poinformowała, że zmiany wpłynęły na zmianę wyniku budżetu 

gminy. Deficyt budżetu został zmniejszony z kwoty 2.155.209 zł do kwoty 815.606 

zł, tj. o kwotę 1.339.603 zł. 
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Do p-ktu 2-ego a 

 Jan Dytrych – przewodniczący komisji budżetowej przedłożył pozytywną 

opinię komisji w tej sprawie. 

 

Do p-ktu 2-ego b 

Pytania zgłosili: 

1/ Rafał Klatt – radny 

Pytał, na wniosek mieszkańców miejscowości Dylewo kiedy nastąpi realizacja 

odcinka budowy drogi z miejscowości Dylewo w stronę miejscowości Kwiatkowo, 

ponieważ zadanie to nie jest ujęte w Wieloletniej Prognozie Finansowej?  

 

2/ Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy 

Poinformował, że zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej gminy wynikają po 

stronie dochodów wydatków. Następnie pytał czy wydatki te wynikają z ograniczeń 

lub opóźnień proceduralnych? 

 

Odpowiedzi udzieliła: 

1/ Małgorzata Czajkowska – skarbnik gminy 

Wyjaśniła radnemu Rafałowi Klattowi, że pytanie odnosi się do Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na rok 2013. Następnie odpowiadając przewodniczącemu 

rady gminy wyjaśniła, że zmiany w zadaniach wiążą się np. z nie przygotowaniem 

w odpowiednim czasie dokumentacji lub też wykonaniem bardziej pilnych zadań. 

 

Do p-ktu 2-ego c 

 Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod 

głosowanie uchwałę  zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Rypin na lata 2012 – 2016. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 13 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 2 porządku obrad. 

Uchwała Nr XXIV/127/12 stanowi załącznik do protokołu. 

  

Do p-ktu 3-ego 

Małgorzata Czajkowska – skarbnik gminy przedłożyła wniosek w sprawie zmian w 

budżecie gminy na 2012 rok. Na podstawie decyzji Wojewody Kujawsko – 

Pomorskiego dokonano zmian po stronie dochodów i wydatków w planie dotacji 

celowych na 2012 rok w zakresie pomocy społecznej, gdzie zwiększono plan 

dotacji celowej o kwotę 4.118 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie wypłat 

zasiłków okresowych. Na podstawie informacji Ministra Finansów zwiększono po 

stronie dochodów część oświatową subwencji ogólnej o kwotę 55.403 zł. W celu 

prawidłowej realizacji budżetu dokonano zmian po stronie dochodów i wydatków 

do wysokości przewidywanego wykonania tj: 

Dochody: 

 w dziale Rolnictwo i łowiectwo zmniejszono plan o kwotę 820.000 zł –  

dofinansowanie kanalizacji w miejscowości Marianki, 
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 w dziale Leśnictwo zwiększono plan o kwotę 600 zł – dochody z dzierżawy 

gruntów leśnych, 

 w dziale  Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę 

zwiększono plan o kwotę 38.100 zł – opłata za wodę, 

 w dziale Transport i łączność zwiększono plan o kwotę 98.600 zł – umowa 

partnerska ze Starostwem Powiatowym w Rypinie na drogę Linne – Jasin, 

 w dziale Gospodarka mieszkaniowa zmniejszono plan o kwotę 269.000 zł – 

sprzedaż nieruchomości (Stępowo, Głowińsk), 

 w dziale Dochody osób prawnych i fizycznych zwiększono plan o kwotę 

133.600 zł – z tytułu większych wpływów w podatku od nieruchomości i 

rolnym od osób fizycznych, 

 w dziale Oświata i wychowanie zmniejszono plan o kwotę 500 zł, 

 w dziale Gospodarka komunalna i ochrona środowiska zwiększono plan o 

kwotę 17.500 zł – opłata za ścieki. 

Wydatki: 

 w dziale Rolnictwo i łowiectwo zmniejszono plan o kwotę 210.000 zł, 

 w dziale Transport i łączność zmniejszono plan o kwotę 647.000 zł, 

 w dziale Gospodarka mieszkaniowa zmniejszono plan o kwotę 60.000 zł, 

 w dziale Działalność usługowa zmniejszono plano kwotę 55.000 zł, 

 w dziale Administracja publiczna zmniejszono plan o kwotę 65.000 zł, 

 w dziale Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa zmniejszono 

wydatki majątkowe o kwotę 346.000 zł, 

 w dziale Oświata i wychowanie zmniejszono plan o kwotę 382.300 zł, w tym 

wydatki majątkowe o kwotę 275.000 zł, 

 w dziale Gospodarka komunalna i ochrona środowiska zmniejszono plan o 

kwotę 50.000 zł, 

 w dziale Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego zmniejszono wydatki 

majątkowe o kwotę 240.000 zł, 

 w dziale Kultura fizyczna zmniejszono plan o kwotę 30.000 zł. 

Następnie poinformowała, że w zakresie inwestycji przewidzianych do 

realizacji w 2012 roku wprowadzono zmiany w zadaniach inwestycyjnych: 

 ,,Budowa studni głębinowej na ujęciu wody w miejscowości Starorypin 

Prywatny” – realizację zadania przeniesiono na rok 2013, 

 ,,Budowa sieci wodociągowej w miejscowości Puszcza Miejska” – 

realizację zadania przeniesiono na 2013 rok, 

 ,,Przebudowa – modernizacja drogi gminnej Cetki – Czyżewo” – 

realizację zadania przeniesiono na 2013 rok (opracowanie dokumentacji), 

 ,,Wykup nieruchomości pod przepompownie ścieków w miejscowości 

Sikory” – realizację zadania przeniesiono na 2013 rok, 

 ,,Wykup nieruchomości w miejscowości Głowińsk” – realizację zadania 

przeniesiono na 2013 rok, 

 ,,Zakup podnośnika hydraulicznego dla Komendy Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej w Rypinie” – realizację zadania 

przeniesiono na 2013 rok, 
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 ,,Rozbudowa Szkoły Podstawowej w Starorypinie Rządowym – 

dobudowa klatki schodowej” – realizację zadania przeniesiono na 2013 

rok. 

 

Do p-ktu 3-ego a 

 Jan Dytrych – przewodniczący komisji budżetowej przedstawił pozytywną 

opinię w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na 2012 rok. 

 

Do p-ktu 3-ego b 

Nie zgłoszono pytań, uwag. 

 

Do p-ktu 3-ego c 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod głosowanie 

uchwałę  zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Rypin na 

2012 rok. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 13 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 3 porządku obrad. 

Uchwała Nr XXIV/128/12 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do p-ktu 4-ego 

 Małgorzata Czajkowska – skarbnik gminy przedstawiła Wieloletnią 

Prognozę Finansową gminy na lata 2013 – 2017, która obejmuje okres roku 

budżetowego, prognozę wielkości obejmujących w szczególności dochody ogółem 

w tym dochody bieżące i majątkowe, wydatki ogółem w tym wydatki bieżące i 

majątkowe, przychody i rozchody, wynik budżetu oraz kwotę długu. W 

Wieloletniej Prognozie Finansowej nie wykazano przedsięwzięć jednorocznych. 

Zadania jednoroczne dotyczące danego roku budżetowego ujęte zostały w 

załączniku inwestycyjnym do uchwały budżetowej. Plan dochodów i wydatków na 

2013 rok został opracowany z uwzględnieniem przewidywanego wykonania 

dochodów i wydatków w roku 2012 oraz na podstawie wykonania budżetu za III 

kwartał 2012 roku w oparciu o: prognozowane dochody własne i wydatki, 

informację otrzymaną od dysponentów części budżetowych o planowanych 

dotacjach celowych na realizację zadań zleconych z zakresu administracji rządowej 

i innych zadań zleconych oraz dofinansowanie zadań własnych oraz informację z 

Ministerstwa Finansów o wysokości subwencji i udziałach w podatku 

dochodowym od osób fizycznych. Plan dochodów bieżących w latach 2013 – 2017 

wykorzystano dane prezentowane przez Ministerstwo Finansów w zakresie 

kształtowania się PKB, która to większość stanowi jeden z podstawowych 

mierników dochodu narodowego, a w zakresie dochodów własnych gminy 

przekazywanych z budżetu państwa (subwencje, udziały we wpływach w podatku 

PIT) odzwierciedla przewidywany poziom wpływu środków do budżetu. 

Począwszy od 2014 r. dla wielkości dochodów bieżących przyjęto założenie, że 

pozostaną one na niezmienionym poziomie. Przy planowaniu dochodów 

uwzględniono również możliwe do uzyskania w latach 2014 – 2016 dochody 
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majątkowe, pozyskiwane z różnych źródeł na realizację zadań inwestycyjnych. 

Wzięto pod uwagę fakt, iż każdego roku przy realizacji inwestycji drogowych oraz 

wodno – kanalizacyjnych, gmina korzysta ze środków zewnętrznych. W ramach 

wydatków bieżących wyodrębniono wydatki na wynagrodzenia i składki od nich 

naliczane i pozostaną one na niezmienionym poziomie. Kwota długu na koniec 

każdego roku jest wynikiem działania: dług z poprzedniego roku plus zaciągnięty 

dług w danym roku, minus spłata długu w danym roku. Na koniec 2012 r. 

przewidywana kwota długu wyniesie 1.250.000,00 zł tj.: z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu w kwocie 

400.000,00 zł oraz z Banku Gospodarstwa Krajowego w Toruniu w kwocie 

850.000,00 zł. Spłata rat kapitałowych zaciągniętych kredytów i pożyczki ustalona 

została w oparciu o harmonogram spłat. Zaplanowana kwota długu nie uwzględnia 

natomiast możliwego umorzenia części pożyczki zaciągniętej w 2012 r. z WFOŚ i 

GW w Toruniu. W przypadku umorzenia części zobowiązań z tytułu pożyczki, 

kwota długu ulegnie zmniejszeniu. Okres przejściowy dotyczący wysokości 

dopuszczalnego zadłużenia i jego obsługi będzie trwał do końca 2013 r., co 

oznacza, że stosowane będą normy wynikające ze starej ustawy o finansach 

publicznych tj. limit 60% wyznaczający maksymalną granicę zadłużenia i limit 

15% w stosunku do obsługi długu. Począwszy od 2014 roku będą obowiązywały 

nowe limity wydatków przeznaczonych na obsługę zadłużenia, obliczane 

indywidualnie dla każdej jednostki samorządu terytorialnego, zgodnie z zasadami 

określonymi w ustawie o finansach publicznych z dnia 27 sierpnia 2009 r. W 

świetle tych regulacji maksymalna wysokość wskaźnika obsługi zadłużenia w 2014 

r. będzie uwarunkowana sytuacją finansową gminy w latach 2011 – 2013. 
  
Do p-ktu 4-ego a 

Małgorzata Czajkowska – skarbnik gminy przedstawiła uchwałę  Nr 

304/2012 Składu Orzekającego Nr 8 Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Bydgoszczy z dnia 10 grudnia 2012 r. w sprawie opinii o projekcie uchwały w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rypin na lata 2013 – 

2017. 
 

Do p-ktu 4-ego b 

 Jan Dytrych – przewodniczący komisji budżetowej przedstawił pozytywną 

opinię w w/w sprawie. 
 

Do p-ktu 4-ego c 

Pytania, uwagi zgłosił: 

Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy 

Pytał, czy w zadaniach inwestycyjnych: budowa sieci kanalizacyjnej – opracowanie 

dokumentacji zaplanowana kwota to koszt całej inwestycji?  

 

Odpowiedzi udzielili: 

1/ Małgorzata Czajkowska – skarbnik gminy 

Poinformowała, że jest to koszt inwestycji. 
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2/ Janusz Tyburski – wójt gminy 

Odpowiadając radnemu Rafałowi Klattowi w sprawie budowy odcinka drogi z 

miejscowości Dylewo w stronę miejscowości Kwiatkowo wyjaśnił, że jest to 

zaległa sprawa i zostanie omówiona na posiedzeniu komisji. Następnie 

poinformował, że konsekwentnie realizuje wcześniejszą politykę. Dla przykładu 

podał miejscowość Puszcza Rządowa, która nie posiada żadnej wybudowanej 

drogi. Przed sesją wpłynęło pismo ze Starostwa Powiatowego w Rypinie w sprawie 

zadeklarowania, które drogi gminne gmina chciałaby modernizować. Partycypacja 

w kosztach to 25 %. 

 

3/ Rafał Klatt – radny, zam. Dębiany 

W nawiązaniu do odpowiedzi wójta gminy Janusza Tyburskiego poinformował, że 

rozumie sytuację, ale chodzi mu o przyszłość. 
 

Do p-ktu 4-ego  c 

 Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod 

głosowanie uchwałę  w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Rypin na lata 2013 – 2017.  

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 13 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 4 porządku obrad. 

Uchwała Nr XXIV/129/12 stanowi załącznik do protokołu.  
 

Do p-ktu 5-ego  

 Małgorzata Czajkowska – skarbnik gminy przedstawiła informację w 

sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2013 rok. Plan budżetu opracowany został 

według klasyfikacji dochodów, wydatków oraz przychodów i rozchodów 

zawartych w Rozporządzeniu Ministra Finansów w sprawie szczegółowej 

klasyfikacji dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów oraz środków 

pochodzących ze źródeł zagranicznych. Zaplanowane dochody w budżecie gminy 

Rypin na 2013 r. stanowi kwota 20.729.020zł, zgodnie z załącznikiem Nr 1 do 

projektu uchwały. Na realizację wydatków zaplanowano kwotę 21.921.342 zł, 

zgodnie z załącznikiem Nr 2 do projektu uchwały. Różnica pomiędzy dochodami a 

wydatkami stanowi deficyt budżetu w kwocie 1.192.322 zł, który zostanie 

sfinansowany przychodami z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek. Limity 

wydatków na programy inwestycyjne zaplanowane są zgodnie z załącznikiem Nr 3 

do projektu uchwały. Łączną kwotę planowanych przychodów 2.115.163 zł i łączną 

kwotę planowanych rozchodów 922.841 zł określono zgodnie z załącznikiem Nr 5. 

W budżecie utworzono rezerwy: ogólną – w wysokości 100.000 zł i celową – w 

wysokości 50.000 zł z przeznaczeniem na realizację zadań z zakresu zarządzania 

kryzysowego. Dochody i wydatki związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej i innych zadań zleconych odrębnymi ustawami określa 

załącznik Nr 6 i 6a. Dotacje dla jednostek sektora finansów publicznych w kwocie 

165.000 zł zawiera załącznik Nr 7. W projekcie budżetu gminy ustalono ponadto 
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dochody w kwocie 90.000 zł z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych oraz wydatki w kwocie 90.000 zł na realizację zadań określonych w 

gminnym programie profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych. 

Określono plan dochodów w kwocie 60.000 zł i wydatków w kwocie 60.000zł z 

tytułu opłat i kar za korzystanie ze środowiska. Ustalono limity zobowiązań z 

tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek oraz emitowanych papierów 

wartościowych na: pokrycie przejściowego deficytu budżetu w kwocie 1.000.000zł, 

sfinansowanie planowanego deficytu w kwocie 2.115.163 zł oraz na spłatę 

wcześniej zaciągniętych zobowiązań emisji papierów wartościowych oraz 

zaciągniętych pożyczek i kredytów w kwocie 922.841 zł. Następnie skarbnik 

gminy szczegółowo przedstawiła zadania inwestycyjne na rok 2013. 

 

Do p-ktu 5-ego  a 

Małgorzata Czajkowska – skarbnik gminy przedstawiła uchwałę  Nr 

302/2012 Składu Orzekającego Nr 8 Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Bydgoszczy z dnia 10 grudnia 2012 r. w sprawie opinii o projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Rypin na 2013 rok. 

 

 

Do p-ktu 5-ego  b 

 Małgorzata Czajkowska – skarbnik gminy przedstawiła uchwałę Nr 

303/2012 Składu Orzekającego Nr 8 Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Bydgoszczy z dnia 10 grudnia 2012 roku w sprawie opinii o możliwości 

sfinansowania deficytu przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej Gminy 

Rypin na 2013 rok. 

 

Do p-ktu 5-ego  c 

 Przewodniczący komisji budżetowej Jan Dytrych przedstawili pozytywną 

opinię komisji w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Rypin na 2013 rok. 

 

Do p-ktu 5-ego  d 

Pytania zgłosił: 

1/ Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy  

Pytał, czy stawki podatków w budżecie zostały oparte na podstawie 2012 roku, czy 

bilans wydatków wynagrodzeń dla nauczycieli wynikających z Karty Nauczyciela 

jest dodatni? Następnie poinformował, że mieszkańcy miejscowości Sadłowo 

pozytywnie przyjęli budowę chodnika, natomiast zadanie to nie jest ujęte w 

załączniku Nr 3 do uchwały.  

 

Odpowiedzi udzielili: 

1/ Małgorzata Czajkowska – skarbnik gminy 

W odpowiedzi na pytanie przewodniczącego rady wyjaśniła, że jeśli chodzi o 

wpływ podatków przyjęto 90% uzyskanych dochodów z podatków za rok 2012. 

Jeśli chodzi o oświatę otrzymana subwencja wystarcza na pokrycie wydatków 
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płacowych. Kwota 55.000 zł, która wpłynęła jest przeznaczona na uzupełnienie 2% 

na składki ubezpieczeniowe. Inne potrzeby dla placówek finansowane są z budżetu 

własnego gminy. Następnie przedstawiła wydatki na oświatę w roku 2012. 

 

3/ Janusz Tyburski – wójt gminy 

W nawiązaniu do w/w wypowiedzi poinformował, że do zadań oświatowych gmina 

dokłada około 27%. Wpływ na zwiększenie subwencji oświatowej będzie miał 

wzrost uczniów, których przybyło w Szkole Podstawowej w Starorypinie 

Rządowym oraz w Sadłowie. Następnie poinformował, że dokonywana jest dalsza 

weryfikacja inwestycji w miejscowości Sadłowo. Przewidywana jest budowa 

kanalizacji, pierwszym etapem jest sporządzenie dokumentacji. Realna szansa na 

wykonanie tego zadania to rok 2017.   

 

Do p-ktu 5-ego  e 

 Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Rypin na 2013 rok. 

Na ustawowy skład 15 radnych podczas głosowania nad uchwałą na sali obrad 

obecnych było 13 radnych.  

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

(13 głosami „za” ) uchwałę podjęli. 

Uchwała Nr XXIV/130/12 stanowi załącznik do protokołu. 

 

 Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy zamknął punkt 5 

porządku obrad i zarządził 10 minut przerwy w obradach. 
 

Do p-ktu 6-ego 

Jan Kwiatkowski – sekretarz gminy przestawił informację w sprawie uchwalenia 

Programu współpracy Gminy Rypin z organizacjami pozarządowymi i innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego oraz wolontariatem w 

2013 roku. Rada Gminy podjęła w/w Program na sesji w dniu 16 listopada 2012 r. 

Po przekazaniu uchwały do nadzoru stwierdzono następujące uchybienia: w 

Rozdziale 9 należało wskazać środki finansowe przeznaczone na realizację 

Programu. W obecnym projekcie uchwały zaplanowano kwotę 25.000 zł. Następnie 

w Rozdziale 11 szczegółowo przedstawiono harmonogram prac nad 

przygotowaniem Programu. W związku z powyższym zachodzi konieczność 

uchwalenia nowego Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi na rok 

2013. 

 

Salę obrad na chwilę opuścił wiceprzewodniczący rady gminy Jan Pankowski. 

 

Do p-ktu 6-ego a 

Nie zgłoszono pytań, uwag. 

 

 

 



13 

 

Do p-ktu 6-ego b 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie Programu współpracy Gminy Rypin z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego oraz wolontariatem w 2013 roku. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 12 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 6 porządku obrad. 

Uchwała Nr XXIV/131/12 stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do p-ktu 7-ego 

Jan Kwiatkowski – sekretarz gminy przedstawił wniosek w sprawie uchwalenia 

programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz 

przeciwdziałania narkomanii na 2013 rok. Poinformował, że gmina Rypin jest 

gminą typowo rolniczą, w której zamieszkuje 7573 mieszkańców. Z danych 

Powiatowego Urzędu Pracy wynika, że na koniec listopada 2012 r. z gminy Rypin 

były zarejestrowane 454 osoby, w tym 65 osób posiadało prawo do zasiłku, z tego: 

kobiety – 278, z prawem do zasiłku 21 oraz mężczyźni – 176, z prawem do zasiłku 

44. Z pomocy materialnej GOPS w Rypinie w 2012 roku skorzystało 35 rodzin. 

GKRPA współpracowała również z Sądem Rejonowym i Komendą Powiatową 

Policji. Głównym źródłem finansowania zadań gminnego programu są środki 

finansowe budżetu gminy pochodzące z opłat za korzystanie z zezwoleń na 

sprzedaż napojów alkoholowych. Na realizację programu w 2013 roku 

zaplanowano kwotę 90.000 zł. Następnie przedstawił szczegółowo preliminarz 

wydatków, stanowiący załącznik do uchwały. 

 

Do p-ktu 7-ego  

Nie zgłoszono pytań, uwag. 

 

Do p-ktu 7-ego b 

 Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na 2013 rok.  

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 13 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 7 porządku obrad. 

Uchwała Nr XXIV/132/12 stanowi załącznik do protokołu. 
 

Do p-ktu 8-ego 

 Mariusz Paprocki – kierownik referatu Rolnictwa i Rozwoju Wsi urzędu 

gminy poinformował, że taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę oraz zbiorowe 

odprowadzanie ścieków uchwalane są co roku. Zmiany, które wprowadzone zostały 

w roku ubiegłym związane z zatrudnieniem inkasenta okazały się dobrą decyzją. 

Ubytki wody zmalały o 40 %. Następnie przedstawił wniosek wójta gminy: 2,20 zł 
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brutto za 1m3 zaopiniowany na posiedzeniu Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi 

Rady Gminy.  
 

Do p-ktu 8-ego a 

Adam Szalkowski – przewodniczący  Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi Rady 

Gminy poinformował, że komisja jednogłośnie zaopiniowała wniosek  wójta gminy 

w tej sprawie. 

 

Do p-ktu 8-ego b 

1/ Marek Paweł  Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy 

Poinformował, że kalkulując koszty, jednym z głównych czynników wody jest cena 

energii elektrycznej. Kalkulując stawki rozważano możliwość wzrostu ceny 

energii, która wynegocjowana przez jednostki samorządu terytorialnego uległa 

obniżeniu o 10%. Cena poboru za 100KW wyniesie kwotę o 30 zł niższą. Należy 

podjąć stosowną decyzję, czy przyjąć propozycję Pana wójta – 2,20 zł brutto za 

1m3, czy zostać przy dotychczasowej cenie taryfy za wodę. 

 

2/ Janusz Tyburski – wójt gminy 

Wyjaśnił, że propozycja stawki w kwocie 2,20 zł brutto za 1m3 nie jest kwotą 

odbiegającą od stawek sąsiednich gmin. Na terenie miasta Rypina stawka ta jest 

jeszcze wyższa. Następnie poinformował, że w budżecie gminy na 2013 rok ujęte 

są zadania inwestycyjne związane z modernizacją i budową sieci wodociągowych, 

które wykonywane są z budżetu własnego gminy.  

 

3/ Rafał Krzysztof Klatt – radny 

Poinformował, że jeśli spadły ceny energii elektrycznej to na litrze wody można 

zaoszczędzić 3 grosze. Wchodzi w życie ustawa związana z odpadami 

komunalnymi, która również dotknie mieszkańców gminy. Następnie wnioskował o 

zatwierdzenie taryfy za zaopatrzenie w wodę w kwocie 2,00 zł za 1m3 + należny 

podatek VAT.  

 

4/ Mariusz Paprocki – kierownik referatu Rolnictwa i Rozwoju Wsi urzędu gminy 

Poinformował, że proponowane kalkulacje będą miały odzwierciedlenie dopiero w 

przyszłym roku. 

 

 Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy poddał pod 

głosowanie wniosek wójta gminy, jako wniosek dalej idący. 

Radni w głosowaniu jawnym (11 głosami ,,za” 1 ,,wstrzymującym” i 1 ,,przeciw”) 

przyjęli wniosek wójta gminy. 

 

Do p-ktu 8-ego c 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod głosowanie 

uchwałę zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę na rok 2013. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

(11 głosami ,,za” 1 ,,wstrzymującym” i 1 ,,przeciw”) uchwałę podjęli.  
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Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 8 porządku obrad. 

Uchwała Nr XXIV/133/12 stanowi załącznik do protokołu. 
 

Do p-ktu 9-ego 

Mariusz Paprocki – kierownik referatu Rolnictwa i Rozwoju Wsi urzędu gminy 

przedstawił kalkulację stawek za zbiorowe odprowadzanie ścieków na 2013 rok. 

Propozycja wójta gminy taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków wynosi 3,50 zł 

brutto za 1m3. Propozycja ta została również pozytywnie zaopiniowana przez 

Komisję Rolnictwa i Rozwoju Wsi Rady Gminy. 

 

Do p-ktu 9-ego a 

Adam Szalkowski – przewodniczący  Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi Rady 

Gminy poinformował, że komisja jednogłośnie zaopiniowała wniosek  wójta 

gminy, ale w wysokości 3,20 zł brutto za 1m3. 

 

Do p-ktu 9-ego b 

Pytania, uwagi zgłosili: 

1/ Mariusz Paprocki – kierownik referatu Rolnictwa i Rozwoju Wsi urzędu gminy 

Przeprosił za pomyłkę i poinformował, że propozycją wójta gminy jest taryfa w 

wysokości 3,20 zł brutto 1m3. 

 

Do p-ktu 9-ego c 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków na 

rok 2013. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 12 głosami ,,za”  i 1 ,,wstrzymującym”) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 9 porządku obrad. 

Uchwała Nr XXIV/134/12 stanowi załącznik do protokołu. 
 

Do p-ktu 10-ego 

Mariusz Paprocki – kierownik referatu Rolnictwa i Rozwoju Wsi urzędu gminy 

przedstawił wniosek w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości: dz. 

ewid. nr 119/3 o powierzchni 0,0049 ha, dz. ewid. nr 79/1  o powierzchni 0,0069 ha 

i dz. ewid. nr 90/6 o powierzchni 0,0076 ha położonych w miejscowości Sikory. 

Nabycie nieruchomości związane jest z budową sieci kanalizacyjnej w 

miejscowości Sikory. Nabyte nieruchomości przeznaczone zostaną pod budowę 

zbiorczych przepompowni ścieków. 

 

Do p-ktu 10-ego a 

Adam Szalkowski – przewodniczący  Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi Rady 

Gminy przedstawił jednogłośną i pozytywną opinię komisji w tej sprawie. 
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Do p-ktu 10-ego b 

Nie zgłoszono pytań, uwag. 

 

Do p-ktu 10-ego c 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 13 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 10 porządku obrad. 

Uchwała Nr XXIV/135/12 stanowi załącznik do protokołu. 
 

Do p-ktu 11-ego 

Mariusz Paprocki – kierownik referatu Rolnictwa i Rozwoju Wsi urzędu gminy 

przedstawił wniosek w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości dz. 

ewid. nr 74/6 o powierzchni 0,0762 ha, położonej w miejscowości Starorypin 

Prywatny. Nabycie nieruchomości pozwoli na powiększenie istniejącego ujęcia 

wody w miejscowości Starorypin Prywatny oraz pozwoli na realizację planów 

inwestycyjnych gminy polegających na budowie dodatkowej studni głębinowej. 

 

Do p-ktu 11-ego a 

Adam Szalkowski – przewodniczący  Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi Rady 

Gminy przedstawił jednogłośną i pozytywną opinię komisji w tej sprawie. 

 

Do p-ktu 11-ego b 

Nie zgłoszono pytań, uwag. 

 

Do p-ktu 11-ego c 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 13 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 11 porządku obrad. 

Uchwała Nr XXIV/136/12 stanowi załącznik do protokołu. 
 

Do p-ktu 12-ego 

Marek Paweł Śmiechewicz poinformował, że radni podjęli decyzję na wspólnym 

posiedzeniu komisji rady gminy o nie podejmowaniu uchwały w sprawie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie 

zamieszkują mieszkańcy. 

 

Do p-ktu 12-ego b 

Pytania uwagi zgłosił: 

1/ Mariusz Paprocki – kierownik referatu Rolnictwa i Rozwoju Wsi urzędu gminy  

Poinformował, że terenami nie zamieszkałymi są w tym przypadku sklepy, szkoły. 

Jeżeli uchwała ta zostanie podjęta to gmina będzie musiała odpierać odpady od 
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wszystkich. Jeśli natomiast rada gminy nie podejmie w/w uchwały to ustawowo 

odpady komunalne odbierane będą tylko od mieszkańców gminy. 

 

2/ Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy dodał, że szkoły będą 

zobligowane do zawarcia indywidualnych umów. 

 

Do p-ktu 12-ego c 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie odbioru odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, 

na których nie zamieszkują mieszkańcy. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 0 głosów ,,za” 0 ,,wstrzymujących” i  13 głosami ,,przeciw”) nie podjęli uchwały.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 12 porządku obrad. 

 

Do p-ktu 13-ego 

Mariusz Paprocki – kierownik referatu Rolnictwa i Rozwoju Wsi urzędu gminy 

przedłożył informację w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej 

opłaty na terenie gminy. Ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w gminach 

umożliwia kilka metod odbioru odpadów komunalnych m.in.: od ilości 

mieszkańców zamieszkujących daną nieruchomość, ilości zużytej wody i 

powierzchni lokalu mieszkalnego. Sprawiedliwą metodą jest odbiór odpadów od 

mieszkańca, który zamieszkuje na terenie gminy, a nie jest zameldowany. Stawka 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi zbieranymi i odbieranymi w 

sposób nieselektywny wynosi kwotę 10,00 zł miesięcznie od osoby zamieszkującej 

daną nieruchomość. Natomiast niższa stawka opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi zbieranymi i odbieranymi w sposób selektywny wynosi kwotę 6,00 

zł miesięcznie od osoby zamieszkującej daną nieruchomość. Urealnienie w/w 

stawki nastąpi po przeprowadzeniu procedury przetargowej. Ilość osób 

zamieszkałych na danej nieruchomości zostanie ustalona na podstawie deklaracji o 

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, stanowiącej 

załącznik do uchwały. 

  

Do p-ktu 13-ego a 

Adam Szalkowski – przewodniczący  Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi Rady 

Gminy przedstawił jednogłośną i pozytywną opinię komisji w tej sprawie. 

 

Do p-ktu 13-ego b 

Pytania, uwagi zgłosili: 

1/ Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy 

Poinformował, że istotną rzeczą jest to, że kwota którą uchwali rada jest kwotą 

życzeniową. Rzeczywistą stawkę można będzie ustalić dopiero po np. złożeniu 

deklaracji. Następnie skierował pytanie do Pana Mariusza Paprockiego czy stawkę 

będzie można zmienić w ciągu roku poprzez dokonanie zmiany w uchwale? 
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2/ Mariusz Paprocki – kierownik referatu Rolnictwa i Rozwoju Wsi urzędu gminy 

Odpowiadając przewodniczącemu rady gminy poinformował, że będzie można 

dokonać zmiany stawki. 

 

3/Jan Pankowski – wiceprzewodniczący rady gminy 

Poinformował, że być może decyzja ta nie spodoba się mieszkańcom, ale może w 

ten sposób zostaną skłonieni do zakupu pojemnika. 

 

4/ Rafał Klatt – radny 

Skierował pytanie do wójta gminy w jaki sposób planowane jest 

rozpowszechnienie deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi? 

 

5/ Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy  

Wyjaśnił radnemu Rafałowi Klattowi, że informacja w sprawie deklaracji 

przedstawiona zostanie w kolejnym punkcie porządku obrad. Ponadto 

poinformował, że informacje ze strony urzędu zostały przekazane w sposób 

profesjonalny. Największym problemem z płatnością za odbiór odpadów 

komunalnych będą miały rodziny wielodzietne i mające niskie kryteria dochodowe. 

 

6/ Wiesława Sokołowska – radna 

Pytał czy sposób deklarowania będzie podlegał opłacie, czy kwota po 

przeprowadzonym przetargu? 

 

7/ Mariusz Paprocki – kierownik referatu Rolnictwa i Rozwoju Wsi urzędu gminy 

Wyjaśnił, że zostały podjęte ustalenia, że w/w stawki opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi mają pozostać do momentu rozstrzygnięcia przetargu, po 

którym staną się one bardziej realne. Do przetargu np. na inwestycje budowlane 

zgłasza się 5,6 firm, później okazuje się, że po przetargu cena ta spada. Firma 

stająca do przetargu będzie znała stawki opłat za odbiór odpadów. Zostaną one 

urealnione dopiero po przetargu oraz po złożeniu stosownych deklaracji przez 

mieszkańców.  

 

8/ Jan Kwiatkowski – sekretarz gminy 

Zaproponował, aby ustalić większą stawkę opłaty za odpady komunalne odbierane 

w sposób selektywny. Jeśli zajdzie potrzeba to stawkę można obniżyć. Następnie 

poinformował, że Rada Miasta Rypina uchwaliła stawkę za odbiór odpadów 

selektywnych w kwocie 11,00 zł. 

 

9/ Rafał Klatt – radny 

Poinformował, że mieszkaniec miasta produkuje 400 kg odpadów komunalnych a 

mieszkaniec wsi 200 kg. 
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10/ Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy 

Poinformował, że zachodzi różnica między inwestycją budowlaną a odbiorem 

odpadów komunalnych. Każdy oferent, który będzie stawał do przetargu będzie 

bazował na wysokości stawki. 

 

11/ Mariusz Paprocki – kierownik referatu Rolnictwa i Rozwoju Wsi urzędu gminy 

Wyjaśnił, że jeśli do przetargu staje kilka firm to takiego przetargu nie można 

odwołać. Jeżeli jest określona kwota i firma  wygra przetarg to nie można go 

unieważnić. 

 

Do p-ktu 13-ego c 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty na terenie Gminy Rypin. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 13 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 13 porządku obrad. 

Uchwała Nr XXIV/137/12 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do p-ktu 14-ego 

Mariusz Paprocki – kierownik referatu Rolnictwa i Rozwoju Wsi urzędu gminy 

przedstawił informację w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu 

uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Gminy 

Rypin. Właściciele nieruchomości zamieszkałych położonych na terenie gminy 

zobowiązani będą do uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

miesięcznie do dnia 15 każdego miesiąca. Termin pierwszej opłaty upływa w dniu 

15 sierpnia 2013 r. za miesiąc lipiec. 

 

Do p-ktu 14-ego a 

Adam Szalkowski – przewodniczący  Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi Rady 

Gminy przedstawił jednogłośną i pozytywną opinię komisji w tej sprawie. 

 

Do p-ktu 14-ego b 

Pytania, uwagi zgłosili: 

1/ Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy 

Pytał jak będzie przedstawiała się sytuacja w przypadku odbioru odpadów 

komunalnych z cmentarza w miejscowości Sadłowo. 

 

2/ Mariusz Paprocki – kierownik referatu Rolnictwa i Rozwoju Wsi urzędu gminy 

Odpowiadając przewodniczącemu rady gminy wyjaśnił, że Proboszcz Parafii w 

Sadłowie będzie musiał mieć podpisaną umowę. W takiej sytuacji będą również 

zakłady pracy. 
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Do p-ktu 14-ego c 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Gminy Rypin. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 13 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 14 porządku obrad. 

Uchwała Nr XXIV/138/12 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do p-ktu 15-ego 

Mariusz Paprocki – kierownik referatu Rolnictwa i Rozwoju Wsi urzędu gminy 

przedłożył informację w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości obowiązującej na terenie gminy. Obowiązek złożenia deklaracji ma 

każdy właściciel nieruchomości. Nie ma żadnego Rozporządzenia określającego 

wzór deklaracji. Wzór deklaracji proponowanej przez urząd gminy konsultowany 

był z radcą prawnym oraz z nadzorem Kujawsko – Pomorskiego Urzędu 

Wojewódzkiego z Delegaturą we Włocławku. Deklaracja nie będzie zawierała 

wysokości opłaty. Opłata ta będzie naliczana decyzją administracyjną. Każdy 

mieszkaniec będzie musiał pamiętać o dokonaniu stosownej opłaty. Załącznikiem 

do deklaracji jest oświadczenie na potrzeby sporządzenia deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Następnie poinformował, że do 

współpracy proponuje się zaangażować sołtysów. 

 

Do p-ktu 15-ego a 

Adam Szalkowski – przewodniczący  Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi Rady 

Gminy przedstawił jednogłośną i pozytywną opinię komisji w tej sprawie. 

 

Do p-ktu 15-ego b 

Pytania, uwagi zgłosili: 

1/ Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy 

W związku z powyższym poinformował, że np. w przypadku urodzenia dziecka 

bądź zgonu należy mieszkańcy będą musieli powiadomić urząd gminy. Osoby 

mające podpisane umowy z firmą Komes za wywóz dotychczasowych odpadów 

będą musiały je wypowiedzieć. 

 

2/ Mirosław Kowalski – radny 

Pytał o osoby uczące się, które nie przebywają w domu? 

 

3/ Mariusz Paprocki – kierownik referatu Rolnictwa i Rozwoju Wsi urzędu gminy 

Odpowiadając radnemu Mirosławowi Kowalskiemu wyjaśnił, że ustawa o 

utrzymaniu czystości i porządku w gminach dotyczy osób zamieszkałych na terenie 

gminy. Nie ma natomiast stosownego zapisu co do osób uczących się. 
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4/ Rafał Klatt – radny 

Zwrócił się do wójta gminy, że należałoby skierować pytanie do sołtysów czy 

wyrażają zgodę na współpracę w sprawie deklaracji.   

 

5/ Jadwiga Podgórska – rada, sołtys 

W imieniu sołtysów poinformowała, że sołtysi nie chcą brać udziału w tej sprawie. 

 

Sale obrad opuściła radna Barbara Paczkowska. 

 

6/ Janusz Tyburski – wójt gminy 

Poinformował, że sołtysi maja bardzo wiele pracy, ale do mieszkańców należy 

wyjść z pomocą. W pierwszej dekadzie stycznia zostaną przeprowadzone rozmowy 

z sołtysami w powyższej sprawie. 

 

Do p-ktu 15-ego c 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości obowiązującej na terenie Gminy Rypin. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 13 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 15 porządku obrad. 

Uchwała Nr XXIV/139/12 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy zarządził 7 minut 

przerwy w obradach. 

 

Po przerwie 

 

Marek Paweł Smiechewicz – przewodniczący rady gminy wznowił obrady. 

 

Do p-ktu 16-ego 

Mariusz Paprocki – kierownik referatu Rolnictwa i Rozwoju Wsi urzędu gminy 

przedłożył informacje w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych 

zlokalizowanych na terenie gminy, których gmina jest właścicielem oraz warunków 

i zasad z ich korzystania. Zmieniona ustawa o publicznym transporcie zbiorowym 

ustaliła zasady i warunki korzystania z przystanków. Nowe zasady zarządzania 

przystankami dotyczą możliwości pobierania od przewoźników opłat za 

korzystanie z przystanków. Opłata jest bardzo niska i w każdej chwili można 

podjąć przedmiotową uchwałę. Gmina jest właścicielem jednego przystanku w 

miejscowości Nowe Sadłowo. 

 

Do p-ktu 16-ego a 

Nie zgłoszono pytań, uwag. 
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Do p-ktu 16-ego b 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych zlokalizowanych na 

terenie Gminy Rypin, których właścicielem jest Gmina Rypin oraz warunków i 

zasad korzystania z tych przystanków. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 12 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 16 porządku obrad. 

Uchwała Nr XXIV/140/12 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do p-ktu 17-ego 

Mariusz Paprocki – kierownik referatu Rolnictwa i Rozwoju Wsi urzędu gminy 

przedstawił informacje w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy w zakresie obszaru położonego w 

miejscowości Cetki. Uchwalenie planu związane jest z powstaniem świetlicy 

wiejskiej. Następnie poinformował, że często bywa tak, że uchwały w sprawie 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego przekazywane są do 

publikacji ale są też również uchylane. 

 

Do p-ktu 17-ego a 

Adam Szalkowski – przewodniczący  Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi Rady 

Gminy przedstawił jednogłośną i pozytywną opinię komisji w tej sprawie. 

 

Do p-ktu 17-ego b 

Nie zgłoszono pytań, uwag. 

 

Do p-ktu 17-ego c 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Rypin w zakresie obszaru położonego w miejscowości 

Cetki. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 12 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 17 porządku obrad. 

Uchwała Nr XXIV/141/12 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do p-ktu 18-ego 

Mariusz Paprocki – kierownik referatu Rolnictwa i Rozwoju Wsi urzędu gminy 

przedłożył informacje w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Rypin w zakresie obszaru położonego we 

wsi Rakowo, sołectwo Czyżewo. Dnia 9 lutego 2012 roku Rada Gminy podjęła 

uchwałę Nr XV/74/12 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Rypin w zakresie obszaru położonego we 

wsi Rakowo, sołectwo Czyżewo. W przedmiotowej uchwale chodzi o działki 

położone nad jeziorem Długie oraz o wprowadzenie zabudowy mieszkalnej. 



23 

 

Do p-ktu 18-ego a 

Adam Szalkowski – przewodniczący  Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi Rady 

Gminy przedstawił jednogłośną i pozytywną opinię komisji w tej sprawie. 

 

Do p-ktu 18-ego b 

Nie zgłoszono pytań, uwag. 

 

Do p-ktu 18-ego c 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Rypin w zakresie obszaru położonego we wsi Rakowo, 

sołectwo Czyżewo. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 12 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 18 porządku obrad. 

Uchwała Nr XXIV/142/12 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do p-ktu 19-ego a 

Janusz Tyburski – wójt gminy przedstawił informację o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym: 

 15 grudnia 2012 r. odbył się Dobrzyński Jarmark  Bożonarodzeniowy,  

 uczestnictwo w spotkaniu Związku Gmin Północnego Mazowsza, 

 spotkanie z sołtysami odbędzie się w I dekadzie miesiąca stycznia. 

Prace wykonane na terenie gminy: 

 kontynuacja budowy pomieszczenia socjalno – technicznego w 

miejscowości Kowalki oraz budowy pomieszczenia gospodarczego w 

świetlicy w miejscowości Starorypin Prywatny, 

 położono płytki posadzkowe w garażu OSP w Sadłowie, 

 naprawiono lampy oświetlenia zewnętrznego przy Gimnazjum w 

Kowalkach, Szkole Podstawowej w Starorypinie Rządowym oraz przy 

Urzędzie Gminy, 

 wykonano i zamontowano tablicę ogłoszeń w miejscowości Puszcza 

Rządowa, 

 przestawiono wiatę przystankową w miejscowości Marianki, 

 przestawiono hydrant i zasuwy w miejscowości Głowińsk, 

 dokończono przełożenie wodociągu w miejscowości Kwiatkowo, 

 wymieniono pompę głębinową w studni – hydrofornia Borzymin, 

 wzmocniono półki w szafach do naczyń w świetlicy WOSP w Zakroczu, 

 wymieszano piasek z solą i posypano nim drogi asfaltowe na terenie gminy, 

 rozwieziono 20 kompletów oczyszczalni przydomowych do gospodarstw na 

terenie gminy, 

 wymieniono piec c.o. w świetlicy OSP w Rypałkach, 

 wykonano i postawiono wiatę przystankową w miejscowości Balin. 
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 Janusz Tyburski – wójt gminy zaprosił wszystkich obecnych na Spotkanie 

Noworoczne w dniu 3 stycznia 2013 r. o godz. 1100. 

 

Do p-ktu 19-ego b 

Nie zgłoszono pytań, uwag. 

 

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 19 porządku obrad. 

 

Do p-ktu 20-ego a 

W wolnych wnioskach głos zabrali: 

1/ Wiesława Sokołowska – radna 

Podziękowała wójtowi gminy za montaż płyty betonowej. Następnie zgłosiła 

potrzebę kosza przy świetlicy wiejskiej, która jest miejscem  spotkań 

integracyjnych  mieszkańców. 

 

2/ Jan Pankowski – wiceprzewodniczący rady gminy 

Podziękował wójtowi gminy za montaż wiaty przystankowej w miejscowości 

Marianki. 

 

3/ Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy 

W związku z wpływem dzisiejszej korespondencji ze Starostwa Powiatowego w 

Rypinie w sprawie dofinansowania budowy dróg zwrócił się do wójta gminy o 

bardziej szczegółowe przedstawienie informacji w tej sprawie. Następnie pytał czy 

urząd otrzymał odpowiedź od Powiatowego Inspektora Weterynarii w sprawie 

wniosku złożonego przez mieszkańców z miejscowości Starorypin Prywatny? 

 

4/ Jarosław Jankowski – sołtys sołectwa Czyżewo 

W związku z wejściem w życie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w 

gminach i zaistniałymi zmianami poinformował, że odpady komunalne będą 

odbierane przez ciężki samochody, które będą niszczyły drogi. W związku z tym 

zaproponował zwiększenie funduszu sołeckiego. Następnie pytał, czy zakup koszy 

na odpady komunalne będzie dofinansowywany? 

 

5/ Sławomir Rumiński – radny 

Poinformował, że jeżeli na obecny stan dróg zaczną wjeżdżać ciężkie samochody 

to drogi te ulegną zniszczeniu. 

 

Do p-ktu 20-ego b 

Odpowiedzi na wolne wnioski, zapytania informacje udzielił: 

1/ Janusz Tyburski – wójt gminy: 

- odpowiadając przewodniczącemu rady gminy wyjaśnił, że zadania inwestycyjne 

zaplanowane są w ramach Wieloletniej Prognozy Finansowej. Jeśli chodzi o 

wniosek ze Starostwa Powiatowego w Rypinie minimum dofinansowania wyniosło 

by 25%. Zadań inwestycyjnych związanych z budową dróg jest dużo. Należy 

budować te odcinki dróg, które są zaplanowane. Przypomniał o  sołectwie Puszcza 
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Rządowa, które nie posiada nawet 1 kilometra wybudowanej drogi. Następnie 

poinformował, że należy zweryfikować i zastanowić się nad pismem w sprawie 

budowy dróg. Jeżeli chodzi o sprawę wniosku mieszkańców z miejscowości 

Starorypin Prywatny urząd otrzymał informację od Powiatowego Inspektora 

Weterynarii. Dokonano kontroli, w trakcie której stwierdzono uchybienia i na dzień 

dzisiejszy zostały one usunięte. Sprawa ta zostanie jeszcze przekazana do Nadzoru 

Budowlanego. Sprawą zainteresowała się również prasa. 

- podziękował za zrozumienie i wsparcie przy głosowaniu uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu gminy na 2013 rok. Zadania inwestycyjne, na  które gmina nie 

otrzymuje dofinansowania wykonywane są we własnym zakresie, 

- odpowiadając sołtysowi Panu Jarosławowi Jankowskiemu poinformował, że 

ustawodawca przewidział, że właściciel reguluje koszty zakupu worka 

przeznaczonego na odpady. Jeżeli chodzi o stan dróg wyjaśnił, że są one 

przedmiotem zmartwień. Dużo samochodów ciężarowych z nich korzysta 

odbierając mleko od rolnika lub też dowożąc pasze do gospodarstwa rolnego. W 

momencie odbioru odpadów komunalnych każde gospodarstwo będzie musiało 

posiadać podpisaną umowę. Podziękował za zaangażowanie Państwa radnych i 

sołtysów w działania związane z utrzymaniem wielu dróg gminnych. Następnie 

poinformował, że realizując budowę drogi w miejscowości Linne znane mu są ceny 

i koszty związane z jej budową. W związku z tym docelowo należy również 

rozważyć zakup samochodu ciężarowego, który mógłby rozwozić kruszywo na 

drogi gminne. W miarę możliwości podejmowane będą dalsze działania z 

utrzymaniem istniejących dróg.  

 

Do p-ktu 18-ego 

 Przewodniczący rady gminy – Marek Paweł Śmiechewicz podziękował za 

udział w obradach  i na tym zamknął obrady XXIV  sesji Rady Gminy Rypin. 

 
 

 

      Protokołowała                                                        Przewodniczący Rady  

                                

   Agnieszka Liszewska                                              Marek Paweł Śmiechewicz 
 

 

 
 


